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ACTA 

DE LA 

COMISSIÓ DE RECERCA  
 

Dimarts, 22 de juny de 2021, 16 h 

 No presencial, enllaç Teams:  Haga clic aquí para unirse a la reunión 

Assistents: T. Ibarz, A. Gomez-Bolea, C. Cañestro, A. Valledor, B. Arias,  F. Burgaya, F. Villarroya, F.J. 
Casado, F.X. Sans, J.C. Domingo, M. Muniesa, M. Felip, R. Vallejo, M. Gorris, M. Giralt, J. Gutiérrez, 
M. Pastor, J.A. Del Río, S. Sabaté, R. Gironès, I. Muñoz 

Excusen assistència: Sergi Civit 

 

Ordre del dia 

1) Informacions diverses 
2) Contracte programa de recerca: Programació 2a part CPR 2020 i 1a part CPR 2021  
3) Convocatòria Margarita Salas, requalificació i Maria Zambrano 
4) Convocatòria equipament científic Ministeri. 
5) Afers de tràmit 
6) Precs i preguntes 

 

 

S’aprova l’acta de la reunió de la comissió del 30 d’octubre de 2020. 
 



1) Informacions diverses 
 La degana presenta els avenços que s’han fet en la proposta del hUB BCN Sostenibilitat 

Global (BGS-hUB). El rector ha demanat un document presentant la proposta per abans de 
l’estiu. 
Respecte a les propostes per al projecte anomenat Mercat del peix, explica que s’ha 
convocat la taula de diàleg constituïda per l’IBE, CSIC, i UB per a treballar conjuntament en 
aquest projecte. Per part de la UB hi assisteixen, l’Olga Lanau (directora Grup UB), el 
vicerector de recerca, i en Xavier Sans. Esperem que aquestes converses avancin i 
potenciïn la participació de la UB en aquesta iniciativa. 

 S’han fet les següents comissions de recerca de la UB: 08/04/21, 14/05/21, 16/06/21. Els 
resums estan disponibles al share point de la comissió. 

 S’han establert uns acords entre la CRUE+CSIC amb Elsevier, Wiley, American Chemical 
Society, Springer, per a la publicació en obert. La informació es pot trobar a la web del 
CRAI. 

 Convocatòries del Ministeri de Ciència i innovació: Projectes “Prueba de concepto”. se 
n’han presentat 39 a la UB. AEI ha rebut un total de 954 sol·licituds. 

 “Líneas estratégicas”. S’han presentat 8 propostes coordinades per la UB i 6 més 
on es participa. A l’AEI han arribat 447. 

 El 18 de juny ha sortit la resolució provisional de la convocatòria projectes I+D+i (Retos y 
Excelencia): 

 26 projectes a la Facultat de Biologia: BEECA(4), BCFI (4), BQBM (4), GME (7), 
Facultat Biologia (7) 

 Aprovat PDA 2020 definitiu. Darrer PDA amb els actuals criteris. L’equip rectoral vol revisar 
els criteris del PDA i incloure activitats de gestió també. Ho treballaran a partir del 16 de 
juliol. 

 FI-SDUR es preveu la resolució després de St Joan, a continuació resoldran les al.legacios 
PREDOC-UB. 

 SGR. Potser surt convocatòria abans de vacances. Hi ha un pressupost de 10m€. Potser es 
per un any en espera de l’aprovació de la Llei de la Ciència. La realitat és que havia de 
sortir al juny i no se sap ni quan, ni com sortirà. 

 Primera activitat de manteniment dels aparells de purificació de l’aigua i dels 
ultracongeladors, des de l’elaboració dels nous plecs de condicions.  
Estem elaborant el plec de manteniment de microscòpia. És més complex perquè hi ha 
més de 600 aparells i de diferent tipologia (recerca, docència, lupes, microscopis,...). 
Es proposa la creació d’un servei propi de Biologia per al manteniment de microscòpia. 
Podrien fer-se càrrec estudiants i graduats entrenats. 

2) Contracte programa de recerca 
Programació 2a part CPR 2020 i 1a part CPR 2021  
Un cop aprovats els pressupostos pel Consell Social, hi haurà un avançament a les facultats del 
80%, basat en els mateixos indicadors del CPR 2020. La resta (20%) es repartirà a partir de nous 
criteris i càlculs..  
A la facultat tenim pendent les peticions i resolució del 20% del 2019. 
A la vegada,  amb els pressupostos aprovats, s’ha publicat la resolució de la convocatòria de 
material obsolet. En el nostre cas, ens han concedit 37500 €.   



Amb tots aquests temes econòmics resolts es proposa a la comissió fer una única convocatòria 
del CPR de la facultat, al setembre 2021, que reculli les peticions corresponents al 20% del 2019 
i el 80% del 2020. Si hi ha cap tràmit que calgui fer-ho abans, es pot tramitar una petició urgent. 
La proposta queda aprovada. 
La comissió proposa que es faci divulgació dels ajuts interdepartamentals per a que es puguin 
recolzar o complementar.  Cal afavorir que el CPR pugui donar suport a usos comuns d’aparells 
i tècniques. La proposta es recull i aquesta divulgació es vehicularà  a través de les direccions de 
departament. 
Des de BQBM i també BEECA, es proposa fer un llistat propi d’equipament científic per afavorir 
la cooperació entre departaments i seccions quan es necessiti algun aparell específic o per 
avaries. 

3) Convocatòria Margarita Salas, requalificació i Maria Zambrano 
Es presenta un resum de les característiques d’aquesta convocatòria per a cada modalitat. 
S’exposen els criteris de la UB per a repartir el nombre de places per àrees i per a cada tipus de 
contracte. 
Es posa en evidència que amb les àrees que ha determinat la UB, els biòlegs hauran de 
competir amb candidatures d’altres facultats. Per exemple a l’àrea de biomedicina, on es 
podran presentar també graduats en medicina o altres i que hagin cursat el doctorat de 
biomedicina que és molt transversal.  
També es pregunta per la tipologia dels contractes que es faran, a la convocatòria s’especifica 
que seran contractes laborals a temps complert. 

4) Convocatòria equipament científic Ministeri 
La convocatòria està pensada per serveis comuns que ja tinguin una estructura funcional amb 
sistema de gestió d’usuaris i equip tècnic. La Facultat de Biologia presentarà dues propostes, 
associades als serveis comuns de fermentació i de camps experimentals: 
a) Optimització del Servei de Fermentació i adaptació a les noves necessitats del segle XXI 
b) Laboratori de cultiu “in vitro” i fenotipatge de plantes en condicions controlades i de 

camp. 

Es comunica a la comissió que hi haurà un canvi de responsable científic del servei de camps 
experimentals. L’actual responsable, Dra. Carmen Bergareche, donada la seva pròxima 
jubilació, serà substituïda pel Dr Josep L. Araus. 

Les intervencions destaquen la necessitat de tenir una estratègia per la certificació de 
laboratoris on es treballa amb cultius cel·lulars, per tal d’adaptar-los a les normatives i ser 
instal.lacions homologables. La vicedegana comenta que a aquesta necessitat, s’afegeix 
l’adaptació dels laboratoris de bioseguretat que en breu, l’OSSMA començarà a revisar on hi 
ha aquest tipus de laboratoris. 

Per aquestes adaptacions caldrà buscar finançament. 

5) Afers de tràmit 
Es fa un informe favorable a l’adscripció de la Dra. Isabel Almudi Cabrero, investigadora 
Beatriz Galindo del Departament de Genètica, Microbiologia i Estadística, a l’Institut de 
Biodiversitat. 



6) Precs i preguntes 
Hi ha una pregunta sobre la formar de gestionar els diners dels projectes del pla nacional. 
Concretament relacionada amb la repartició entre els anys de durada. Es contesta que si hi ha 
cap problema per falta de diners en els primers anys es poden demanar avançaments a 
gerència. 
Es demana que el vicerector de recerca doni més explicacions sobre el futur dels welcome 
packs per als investigadors/es Ramon i Cajal. Se li plantejarà en la propera reunió de la 
comissió de recerca. 
C. Cañestro formarà part dels claustrals, en substitució de Jordi García. 
 

 
 

 
 
 


